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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 

Zápis ze zasedání konaného dne 26. 5. 2020 
 

Přítomni: 28 členů AS LF MU  

Nepřítomni: Natália Antalová, Miroslav Souček, Senad Kolář, Markéta Hermanová, Vlastimil Válek 

Hosté:  děkan Martin Repko, tajemník Michal Sellner, proděkani Kateřina Kaňková, Andrea 

Pokorná, Tomáš Kašpárek, Petr Štourač, Lydie Izakovičová-Hollá, Lubomír Křivan, Jana 

Fialová 

 

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Informace o vyhlášení voleb do AS LF 

3. Složení Volební a mandátové komise AS LF 

4. Volba předsedy Volební a mandátové komise AS LF 

5. Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2019 

6. Návrh vzniku studijního programu Veřejné zdravotnictví 

7. Zpráva děkana 

8. Zpráva o zapojení studentů LF MU do řešení epidemiologické krize 

9. Různé 

 

1.  Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné, uvedl předem omluvené senátory a konstatoval 

usnášeníschopnost akademického senátu. Pořízením zápisu ze zasedání byl pověřen Dr. Koščík. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2. Informace o vyhlášení voleb do AS LF 

Předseda:  Volební mandáty všem členům komory akademických pracovníků končí 31.10.2020. 

Poslední zasedání AS v tomto složení Komory akademických pracovníků bude 20. října 

2020. Ve studentské komoře nastanou změny ve složení, které se dotknou téměř všech 

volebních obvodů. Pět členů SKAS bude v tomto semestru ukončovat studium, tři 

členové mají mandát do 31.10.2020. Lze očekávat, že po 1. listopadu budou v senátu 

působit pouze čtyři senátoři ze stávající studentské komory.  

Volby do obou komor AS LF MU budou vyhlášeny v září tak, aby mohly proběhnout 

začátkem podzimního semestru. 
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3. Složení Volební a mandátové komise AS LF 

Předseda: Stávající předsedkyně Volební a mandátové komise, docentka Skorkovská, má 

v úmyslu kandidovat do AS LF v podzimních volbách, proto k dnešním dni rezignuje na 

předsedkyni i člena VaMK. Vzhledem ke končícím mandátům stávajících dvou členů 

VaMK na podzim, kdy jsou plánovány volby jak do AS LF, tak do AS MU, navrhl dočasně 

rozšířit počet členů komise na pět. Minimální počet členů komise dle volebního řádu 

jsou tři.  

 

4. Volba předsedy Volební a mandátové komise AS LF 

Předseda AS obdržel jediný návrh na předsedu VaMK, a to od předsedkyně SKAS. Navrženým 

kandidátem je Veronika Koňaříková, členka studentské komory.  

Zvoleni skrutátoři: Dolina, Fejfar, Plánka. 

Výsledky volby předsedy Volební a mandátové komise AS LF 

Tajné hlasování. 

Počet odevzdaných hlasů: 27 

Veronika Koňaříková: 26 hlasů 

Proti:   0 

Zdržel se:  1 

Přijaté usnesení: 

Akademický senát zvolil v souladu s čl. 6 odst. 5 Jednacího řádu Akademického senátu Lékařské fakulty 

Masarykovy univerzity v tajném hlasování Veroniku Koňaříkovou předsedkyní Volební a mandátové 

komise AS LF MU. 

 

5. Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2019 

Předseda AS bod krátce uvedl. 

Tajemník představil Zprávu o hospodaření LF MU 2019 - každoroční shrnutí základních informací o 

ekonomice a personální situaci na Lékařské fakultě v kontextu předchozích let pro porovnání vývoje. 

Hospodaření LF skončilo loni s kladným hospodářským výsledkem ve výši 14,6 mil. Kč.  

Děkan:  Děkuji tajemníkovi za zpracování. Rád bych se ještě vyjádřil k letošnímu roku. 

Momentálně se snažíme peníze moc neutrácet, protože nevíme, jestli nám nebude 

rozpočet pokrácen ze strany ministerstva. Pokud by se situace vyvíjela dobře, tak 

rezervu, kterou teď tvoříme, budeme investovat do vědeckých aktivit.  

Předseda EK:  Se zprávou o hospodaření je Ekonomická komise obeznámena, byla projednána už 

v březnu před karanténou. Komise nemá připomínky. 
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Diskuze 

Plánka:  Dotaz na vykazování on-line výuky pro anglické studijní programy. Doposud ji 

pracoviště nevykazovala, existuje k tomu doporučení?  

Děkan: Zatím je proplácení anglické výuky pozastaveno a bude se řešit formou mimořádné 

odměny.  

Gál:  Je mimořádná dotace (vládní program) alokována i na výzkumné pracovníky?  

Děkan:  Ne, ani nesmí být. Vládní program musí být použit cíleně na výuku všeobecného 

lékařství a využíváme jej dominantně na nové pedagogické úvazky.  

 

Zpráva o hospodaření LF MU v roce 2019 

Počet přítomných členů před hlasováním: 28 

Pro:   28 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, 

schvaluje zprávu o hospodaření Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v roce 2019. 

 

6. Návrh vzniku studijního programu Veřejné zdravotnictví 

Předseda AS krátce bod uvedl a požádal děkana o představení návrhu. 

Proděkanka Pokorná představila dosavadní průběh v přípravě akreditace navazujícího magisterského 

studijního programu Veřejné zdravotnictví, který je předkládán Radě pro vnitřní hodnocení.  

Předsedkyně VK: Výuková komise nemá ke vzniku studijního programu připomínek. 

Diskuze 

Tomáš:  Je tento program koncipován výhradně jako navazující, tedy že vyžaduje předchozí 

zdravotnické vzdělání?  

Pokorná: Ano. 

Juřica:  Kolik studentů se plánuje přijmout do jednoho ročníku? 

Pokorná: K dnešnímu dni není možné sdělit přesné číslo, ale předpoklad je na 20-30 studentů.  

Jurajda:  Bude fakulta schopna zabezpečit program kapacitně, co do místností a infrastruktury?  

Pokorná:  Kapacitních limitů infrastruktury fakulty je si vedení vědomo. Právě tento program 

však bude méně náročný na kontaktní výuku, která se navíc dá směřovat do časů, kdy 

kampus nebude přetížen.  
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Návrh vzniku studijního programu Veřejné zdravotnictví 

Počet přítomných členů před hlasováním: 28 

Pro:   27 

Proti:  0 

Zdržel se: 1 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 

111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, 

souhlasí s návrhem vzniku studijního programu Veřejné zdravotnictví (typ magisterský, forma prezenční 

a kombinovaná) a doporučuje jej Vědecké radě Lékařské fakulty Masarykovy univerzity ke schválení. 

 

7. Zpráva děkana 

Situace v ČR naštěstí umožňuje, aby přijímačky proběhly v předem naplánovaných termínech, Lékařská 

fakulta se bude snažit o to, aby se nejlepší studenti zapsali právě sem. Dobrou zprávou je, že se 

podařilo nabrat víc studentů přijatých bez přijímacích zkoušek, kteří již obdrželi oznámení o přijetí.  

Uplynulé měsíce nebyly jednoduché. Poděkoval za konstruktivní spolupráci celému akademickému 

senátu i svému proděkanskému týmu. Věří, že senát bude fungovat konstruktivně i v „povolebním“ 

období po prvním listopadu 2020. Velké poděkování patří studentům, kteří se iniciativně vložili do 

pomoci a dokázali se zorganizovat rychleji než státní orgány.  

 

8. Zpráva o zapojení studentů LF MU do řešení epidemiologické krize 

Předseda AS krátce bod uvedl. 

Janků:  Poděkoval panu děkanovi za milá slova. První věcí, kterou se lze pochlubit je 

akceschopnost studentů, kteří byli schopni velmi rychle reagovat. První den po vyhlášení 

nouzového stavu, byl svolán štáb, hned druhý den bylo první školení. Čtyři dny po 

zahájení nouzového stavu bylo v terénu již 120 studentů. Dobrovolníci byli nabídnuti na 

120 míst. Celkově se zapojilo 171 studentů bez nároku na mzdu. Někteří dobrovolníci se 

dokázali do zdravotnického zařízení dostavit do 10 minut od chvíle, kdy je zařízení 

poptalo.  

Do pracovní povinnosti se zapojilo 279 studentů, kteří celkově odpracovali 25 000 hodin 

za 2 měsíce.  Následně se studenti zapojili do studie promořenosti populace virem SARS-

CoV-2. Akcentovala se bezpečnost, nikdo ze studentů se nenakazil. Poděkoval vedení, 

které svěřilo krizovému týmu studentů důvěru, byla to „jízda“, spousta zkušeností.  

Předseda:  Poděkoval za celý senát koordinátorům dobrovolníků z řad studentů a všem studentům, 

kteří se podíleli na pomoci zdravotnictví. 
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Plánka:  Připomenul, že 13 března přišel velký kybernetický útok na nemocnici, bylo potřeba 

zvládnout i řadu administrativních činností při manuálním zadávání údajů, v nichž 

studenti pomáhali. 

 

9. Různé 

Předsedkyně VaMK Veronika Koňaříková navrhla za pátého člena komise Lukáše Opatřila. AS LF tento 

návrh přijal (z 27 přítomných hlasovalo pro 26, proti 0, zdržel se 1). Úplné složení komise je: Veronika 

Koňaříková (předsedkyně), členové Matyáš Fejfar, Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D., Barbora 

Nebenführová, MUDr. Lukáš Opatřil. 

Janků, Lindtner: V příštích dnech s velkou pravděpodobností dokončí studium a tím jim zanikne 

mandát. Poděkovali za spolupráci a rozloučili se.  

Mornstein:  Plánuje se nějaká plošná interakce ve výuce k „připojené“ farmaceutické fakultě? Bude 

mít připojení farmaceutické fakulty k univerzitě dopad na záměr vzniku studijního 

programu Farmacie, který AS LF schvaloval v minulosti? 

Děkan:   V této fázi, je „připojení“ spíše legislativním krokem, fakulta zůstala na svém 

současném místě, ale existuje dlouhodobá vize, že se fakulta stane čtvrtou 

kampusovou fakultou. O vzniku programu Farmacie se již neuvažuje. 

Předseda:  Poděkoval všem akademickým pracovníkům za zvládnutí distanční výuky v době 

karanténních opatření na univerzitě. Rovněž poděkoval senátorům ze Studentské 

komory, kteří končí studium nebo jim bude končit mandát, za jejich činnost 

v akademickém senátu. 

 

Přílohy:  1) Prezenční listina 

2) Zpráva o hospodaření LF MU 2019 

 

Zapsal: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D. 

  

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 17. 6. 2020 

předseda AS LF 


